
HANDICAPRÅDET FR E D E R IK S S U N D
KOMMUNE

REFERAT
Dato: Mandag den 27. september 2010 kl. 17.00.

Sted: Mødelokale F 2 i stueetagen på rådhuset

Deltagere: Astrid Schøbel, Guri Bjerregaard, Hanne Kyvsgaard, Jan Davidsen, Kristian
Moberg Kristensen, Ninette Hartwich, Ole Tinghøj, Pia Adelsteen, Svend Larsen, 
Tina Tving Stauning.

Afbud: Svend Larsen og Jan Davidsen -  i stedet var suppleanterne h.h.v. Jimmy Larsen
og Bodil Egelund, indkaldt.
Pia Adelsteen kom kl. 17.40.
Fra administrationen deltager Kirsten Nørskov som sekretær.

Godkendelse af dagsorden.
Godkendt

Budget 2011.

Bilagsmaterialet kan ses på kommunens hjemmeside

Det blev afta lt at høringssvaret blev udarbejdet a f Handicaprådets DH- medlemmer. Endvidere 
skal bemærkes, a t Rådet ikke havde modtaget bemæ rkningerne til besparelsesforslagene og 
gerne ville have haft bilagsmaterialet i  papirform.
Rådet stillede derefter en del spørgsm ål til besparelsesforslag, som var i deres interesse, bl.a.

• Forslag til reduktion på idrætsområdet, da der er oprettet idræ tsklub for 
udviklingshæmmede og psykiske syge. Jf. byrådsmedlemmerne, er disse ikke 
berørt.

• Forslag til ændring a f åbningstider på  bibliotekerne -  baseret på  opprioritering a f 
selvbetjeningsfunktionen, så der ikke skal personale på og åbningstiden kan 
forlænges uden de store omkostninger. Endvidere spurgtes til lydavisen, hvorfor 
den var sparet væk. Det blev den allerede i 2010-budgettet. Der e r klage fra 
kørestolsbrugerne, idet adgangsforholdene til biblioteket i Frederikssund burde  
forbedres, men der e r ikke sat m idler a t til dette. Så betjeningen foregår stadig i 
porten.

• Forslag til revisitering på botilbud § 107 og 108.
• Forslag til besparelse på 1% på specialområder -  alle institutioner.
• Der blev drøftet en del omkring buskørslen i kommunen bl.a. i relation til kørsel 

frem og tilbage i forbindelse m ed klubtilbuddene til handicappede, idet flere 
forbindelser e r blevet nedlagt.

• Forslag til lukning a f 2  psykiatriske væresteder.
• Forslag til aktivitetstilpasning a f samværstilbud.
• Forslag til ny organisationsplan for ledelsesstruktur i driften 2011-2014.
• Forslag til besparelse på kontoen for tilskud til frivilligt socialt arbejde -  noget a f 

besparelsen overføres til et frivillighedscenter, som påtæ nkes etableret.
______ ■ Forslag til besparelse på hjælpemidler, idet Zealand Care har meddelt, at de kan



HANDICAPRÅDET FR E D E R IK S S U N D
KOMMUNE

reducerer prisen. I forslaget er lagt op til 3 m uligheder - at området skal i udbud, 
eller a t der laves noget fælles m ed Egedal kommune -  e ller i bycirkelsamarbejdet. 
Der vil frem over blive skelet skarpt til om de enkelte hjæ lpem idler er et 
forbrugsgode eller om det er hjælpemiddel. Der har været sager i ankenævnet, 
hvor denne sondering e r blevet trukket skarpt op.

■ Forslag til reduktion i vejlysning.
■ Forslag til reduktion i kollektiv bustrafik, dog vil der køre flere busser i vestområdet i 

kommunen og østom rådet bliver noget forringet. Lyngerup vil blive knudepunkt, 
idet der skal skiftes bus for at komme videre.

■ Forslag til at nedsætte timetallet til m inimum i specialkasserne -  dette forslag 
gæ lder også folkeskolen.

■ Forslag til harmonisering a f måden at visiterer på. Den har været forskellig i de gl.. 
kommuner.

■ Forslag til besparelse på døgnaflastning. For dyrt a t benytte Granbohus, så der 
påtæ nkes at hjemtage opgaven. (familiehus o.l.)

■ Forslag til besparelse i tandplejen.
Høringssvar udarbejdes a f Handicaprådets DH-medlemmer og indsendes senest den 29. 
septem ber 2010.

3. Evaluering og status på Handicapplan og Psykiatriplan.

Bilag vedlagt.
Handicaprådets DH-medlemmer kom m er m ed et svar.

4. Orienteringspunkter:

• Handicapprisen.
• Konference for Handicaprådene i Region Hovedstaden.
• Valg af ny suppleant.

A d handicappris -  Tina Tving meddelte, at Peer Huniche vil sørge for annonce. Tina og Astrid  
finder ud a f hvad prisen skal være.
A d  konference -  Astrid  redegjorde for konferencen, som hun har deltaget i og om projekt 
M ainstream ing a f Handicapområdet. Kørt som pro jekt i Viborg, M iddelfart og Glostrup.
A d  valg a f ny suppleant -  DH udpeger og indstiller.

5. Eventuelt.
Ole Tinghøj inviterede til æ ldredag den 1. oktober i Slangerup fra kl. 14.00 -  16.30. Der vil 
bl.a. være en stand m ed nye hjæ lpem idler til høre- og blindehandicapområdet.

Næ ste møde er den 18. novem ber kl. 17.00.

Mødet sluttede kl. 19.10.


